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Van: Expertgroep Feedstock van Platform Groen Gas, vertegenwoordigd door Ton Voncken  
 
Betreft: inspraaknotitie internetconsultatie van een wijziging in de Uitvoeringsregeling 
Meststoffenwet  
 
Mijne dames, heren,  
 
Als Platform Groen Gas hebben we kennisgenomen van de voorgenomen wijzigingen in de 
Uitvoeringsregeling Meststoffenwet. Het Platform Groen Gas is recent opgericht en is een 
bundeling van een viertal sectororganisaties. Het Platform Groen Gas behartigt de belangen 
van de bij haar aangesloten leden. Leden die actief zijn in alle schakels van de 
groengasketen, van zowel leveranciers van installaties en biogrondstoffen en 
biogas/groengas producten tot partners in het transport en handel van gas en aanverwante 
dienstverleners. De organisatie werkt met een aantal expertgroepen waarin de kennis en 
kunde uit de sector samengebracht wordt op specifieke onderdelen van de keten. In het 
kader van deze consultatie wordt input geleverd vanuit de expertgroep feedstock.  
 
Mengverbod 
Graag brengen wij een zienswijze in op het voornemen om in de regeling op te nemen dat 
covergistingsmaterialen niet gemengd aangeleverd mogen worden bij covergisters. Voor het 
gemak noemen we dit verder een ’mengverbod’.  
 
Als eerste betreuren we het, dat niet eerder contact gezocht is met de sector om over dit 
voornemen te spreken. Voor ons is dan ook niet duidelijk voor welk probleem dit 
mengverbod een oplossing is. De vergistingssector is bij uitstek een sector waarin gewerkt 
wordt met gemengde producten.  
 
Het huidige kabinet, en ook recent de EU, heeft de ambitie uitgesproken tot groei van de 
groen gasproductie. Als sector zijn we in gesprek met de overheid om te werken aan de 
verschillende aspecten die nodig zijn om deze gewenste groei te realiseren. Dit is een van 
de punten die noodzakelijk is om meer biogrondstoffen beschikbaar te krijgen. Het 
voornemen van een mengverbod leidt naar onze inschatting eerder tot een verkleining van 
het aanbod van biogrondstoffen als tot een gewenste vergroting.  
 
Onduidelijkheid over mengverbod 
In de toelichting op het voornemen tot het invoeren van een mengverbod, staat: ’vanwege de 
transparantie met betrekking tot de herkomst en samenstelling van deze stoffen is het niet 
gewenst om toe te laten deze stoffen als vooraf gemengde stromen afvalstoffen bij een 
covergister aan te leveren’. De impact van deze regel is dat zeer veel covergistingsproducten 
die nu op de AA-lijst vermeld staan, niet meer toegestaan zijn. We kunnen diverse producten 
benoemen, maar het overgrote deel van stromen die uit de voedingsmiddelenindustrie als 
reststroom richting covergisting gaan, zijn producten die in meerdere of mindere mate 
gemengd zijn. Het voorliggende voorstel is absoluut niet duidelijk over wat wel en wat niet 
onder een mengverbod zal vallen.   
 
Toename problemen 
Voorts spreken we onze zorg uit dat dit voornemen niet gaat leiden tot minder, maar tot meer 
problemen. Die worden vooral veroorzaakt door de onduidelijke omschrijving. Als sector 
hebben we al meerdere malen aandacht gevraagd voor dit aspect. Veel van de 
omschrijvingen in de AA-lijst zijn niet duidelijk en zijn voor meerdere uitleg vatbaar. De BBO 
heeft in juni 2021 het rapport ’Vergistingsketen vraagt meer regie’ gepresenteerd. In dit 
rapport is de huidige regelgeving van de AA-lijst en de toepassing van digestaat beschreven 



   
evenals een groot aantal knelpunten en aandachtpunten. Een van de punten is de noodzaak 
tot het updaten/herschrijven van de AA-lijst. Doel is de omschrijving van de verschillende 
producten op de AA-lijst duidelijker te omschrijven zodat in de controle en handhaving veel 
scherper te duiden is wat wel en niet is toegestaan.  
 
We hebben met diverse leden in onze organisatie overleg gehad over dit voornemen. Een 
aantal van hen zal op persoonlijke titel inspraak leveren op dit voornemen. Uit het overleg 
blijkt dat de verschillende bedrijven die grondstoffen actief mengen, al heel duidelijke ideeën 
hebben over hoe de transparantie moet verbeteren. Wij vinden dat deze ideeën eerst 
onderzocht moeten worden om te bezien of deze tot de gewenste verbetering kunnen 
bijdragen.  
 
Grote impact 
Verder willen we wijzen op de grote impact die een mengverbod heeft op de sector. Het zal 
zeker leiden tot een verkleining van het aanbod aan grondstoffen in plaats van de gewenste 
vergroting. Vervolgens zal een mengverbod niet leiden tot meer gebruik van deze 
biogrondstoffen, aangezien deze grondstoffen waarschijnlijk hun weg vinden naar het 
buitenland.  
 
Ook financieel zal een mengverbod impact hebben. In het algemeen zullen de al hoge 
biogrondstoffen prijzen verder stijgen omdat het aanbod krimpt. Daarnaast zijn er bedrijven, 
die flink geïnvesteerd hebben in het professioneel mengen van grondstoffen, die in de 
problemen zullen raken. Deze bedrijven hebben in de loop der jaren geïnvesteerd om aan de 
marktvraag en aan de gestelde overheidseisen van toezicht en handhaving te voldoen. Zij 
worden nu geconfronteerd met een wettelijk verbod op hun bedrijfsactiviteit.   
 
De impact op effectief en efficiënt hergebruik van reststromen zal ook groot zijn, bijvoorbeeld 
de stromen die in de zogenaamde “supermarktmix” vallen. Ook voor het handelen van de 
stromen is een mix van natte en droge stromen vaak noodzakelijk. Aparte inzameling is 
vanwege de te geringe volume-omvang per supermarkt niet mogelijk.  
 
Noodzaak tot transparantie 
We kunnen wel stellen dat Nederland in de EU vooroploopt in het hoogwaardig recyclen van 
organische reststromen. Er is geen ander land in de EU dat dit op een zo efficiënte wijze 
doet. In de basis is dit een voorbeeld voor veel andere EU-landen, maar dat neemt niet weg 
dat we daarmee ook vooroplopen met de problemen in controle, monitoring en handhaving. 
Het invoeren van een mengverbod helpt naar onze mening niet tot een verbetering van het 
systeem.  
 
We delen en onderschrijven de noodzaak tot transparantie. Monitoring en controle kunnen 
aanzienlijk verbeterd worden.  Ons advies is de regelgeving in brede zin te herijken. In 
navolging van het BBO-rapport, heeft ook Berenschot een rapport opgesteld waarin 
duidelijke actiepunten benoemd zijn. Al deze punten dragen bij aan transparantie die de 
controle en monitoring verbeteren. Aan de werk gaan met aanbevolen acties, draagt naar 
onze mening meer bij dan het nu instellen van een mengverbod.  
 
We doen dan ook een dringende oproep om het mengverbod niet door te voeren. Het is niet 
proportioneel gezien de grote financiële impact.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ton Voncken  
Platform Groen Gas 
ton@platformgroengas.nl   06 21550836 


